
Protokoł Nr XXII

z przebiegu obrad XXII   sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 25 kwietnia    2016 r. 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 1415  w Urzędzie Gminy Pabianice. 

Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych.  Lista
obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu. Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy
Pabianice H.  Gajda,   Skarbnik  Gminy Pabianice M. Nowicka,    Kierownik  ref.  Oświaty,
Kultury  i  Sportu  M.  Wieczorek,   prawny A.  Jankowski,  sołtysi  Gminy Pabianice  obecni
zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu. 

Ad. pkt 1. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pabianice M. Muszczak, powitał przybyłych,
stwierdzając  prawomocność obrad. 

Ad. pkt 2.

Do protokołu  z  XXI     sesji  radni nie wnieśli uwag, protokoł został przyjęty w głosowaniu
jednogłośnie.

Ad. pkt 3.

Przewodniczący Rady przedstawił proponowany porządek obrad XXII sesji, do którego Wójt
Gminy wnioskował o wprowadzenie w pkt 9 projektów uchwał w sprawach: 

- zmian w uchwałach NR XXI/188/2016 i XXI/192/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 30
marca 2016 r. 

- przekazania środków finansowych dla Policji 

Radny Ł.  Drewniak  prosił  o  wyjaśnienie  do pierwszego wymienionego do wprowadzenia
przez Wójta Gminy  projektu uchwały.

Wyjaśnień udzieliła Skarbnik. 

Za wprowadzeniem do porządku obrad powyższego projektu uchwały Rada opowiedziała się
w  głosowaniu  jednomyślnie  Przewodniczący   nadał  temu  projektowi  uchwały  numer
porządkowy  „B”  ,  natomiast  projekt  uchwały  będący  w  porządku  obrad   o  numerze  B
otrzymał numer porządkowy „B1”
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Za wprowadzeniem do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przekazania środków
finansowych dla policji  radni  opowiedzieli  się w głosowaniu również jednogłośnie. Projekt
uchwały otrzymał numer roboczy  „J”

Przewodniczący  wniósł  o  zmianę  porządku  obrad  w  taki  sposób  aby   w  punkcie   6
przedłożonego porządku obrad  realizowany był punkt 7 ( interpelacje , wnioski i zapytania
radnych),w punkcie 7   punkt 8 (Funkcjonowanie opieki zdrowotnej w Gminie Pabianice), a
w punkcie 8 punkt 6. (Przedłożenie sprawozdania z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i
systemu pieczy zastępczej oraz przedłożenie oceny zasobów pomocy społecznej)

Zaproponowana zmiana została przyjęta w głosowaniu jednomyślnie. 

Porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty przez Radę w głosowaniu jednomyślnie i
przedkłada się w sposób zapisany poniżej: 

1. Otwarcie obrad XXII sesji.

2. Przyjęcie protokołu z  XXI  sesji Rady Gminy Pabianice.

3. Przyjęcie porządku obrad sesji.

4. Informacja Przewodniczących o pracy Komisji między sesjami.

5. Informacja Wójta o pracy między sesjami.

6.   Przedłożenie sprawozdania z  realizacji  ustawy o wspieraniu rodziny i  systemu pieczy
zastępczej  oraz przedłożenie oceny zasobów pomocy społecznej.  

7. Interpelacje, wnioski i  zapytania radnych.

8.  Funkcjonowanie opieki zdrowotnej w Gminie  Pabianice.

  9. Podjęcie uchwał w sprawach:

a/ aktualizacji „Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Pabianice na lata 2016-2020 –
Uchwała Nr XXII/A/2016

b/ zmian w uchwałach XXI/188/2016 i XXI/192/2016 Rady Gminy Pabianice z dnia 30 marca
2016 r. 

b1/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/B/2016 

c/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/C/2016 

d/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/D/2016 

e/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/E/2016 

f/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/F/2016 

g/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/G/2016 
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h/  zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr XXII/H/2016 

i/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr XVIII/167/2016 Rady
Gminy Pabianice z dnia 15 stycznia 2016r. – Uchwała Nr XXI/I/2016

j/ przekazania środków finansowych dla policji – Uchwała Nr XXII/J/2016 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.

11. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.

12. Zamknięcie obrad sesji.

Ad. pkt 4.

Przewodniczący Komisji udzielili informacji o pracy Komisji, którym przewodniczącą. 

Przewodnicząca  Komisji  Ochrony  Środowiska  M.  Lubowicka   poinformowała,  że  Komisja
odbyła  między  sesjami  1  posiedzenie,  na  którym  zapoznała  się  z  informacją  na  temat
planowanej rozbudowy sieci kanalizacyjnych na terenie gminy, omówiła  materiały na sesję
Rady Gminy, a także sprawy różne. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarczo-Finansowej  M.  Gryska   poinformował,  że  Komisja
odbyła jedno posiedzenie, na którym przyjęła informację o przygotowaniach do inwestycji i
remontów na terenie Gminy Pabianice w 2016 r.  Przyjęła stanowisko w sprawie wykupu
gruntów pod budowę chodnika w Górce Pabianickiej w stronę Gorzewa. 

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej J. Błoch poinformował, że
Komisja, której przewodniczy również między sesjami odbyła jedno posiedzenie, na którym
zapoznała się z tematem funkcjonowania nauczania indywidualnego i opieką nad dziećmi z
dysfunkcjami  w szkołach  podstawowych i  gimnazjum,  omówiła   materiały  na  sesję  Rady
Gminy. W sprawach różnych zapoznała się z pismem mieszkańców Hermanowa  w sprawie
problemów dot. funkcjonowania świetlicy i problemów lokalnych. 

Przewodniczący zapoznał Radę  z podjętymi przez Komisję  wnioskami, które stanowią zał. nr
3 do niniejszego protokołu. 

Ad. pkt 5.

Wójt przedstawił informację o pracy Urzędu Gminy od ostatniej sesji.

„INFORMACJA WÓJTA GMINY PABIANICE O PRACY MIĘDZY SESJAMI

w miesiącu kwietniu 

W zakresie utrzymania dróg gminnych.
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1. Uzupełniano ubytki  w nawierzchniach dróg; na terenie Gminy Pabianice przy użyciu
masy asfaltowej  na zimno,  kruszywa drogowego,  destruktu asfaltowego i  szlaki  -
przez pracowników drogowych Urzędu Gminy    

2. Uzupełniano  zniszczone i uszkodzone  znaki drogowe. 

3. Zbierano śmieci  z pasa dróg gminnych  na terenie Gminy Pabianice  oraz  obcinano
gałęzie wystające na drogę

Ogłoszono  przetarg  na   wyłonienie  wykonawcy   robót  na  zadanie  inwestycyjne  pn.
„Przebudowa drogi gminnej na odcinku Bychlew - Terenin  - dł. 2839 mb” Postępowanie
przetargowe w toku. 
4. Ogłoszono  przetarg  na  wyłonienie  wykonawcy  robót   na  zadanie  inwestycyjne

pn.”Przebudowa i remont drogi gminnej nr 108276E  w miejscowości  Hermanów na
odcinku wzdłuż lasu”

5. Wykonano  dokumentację  projektową   na   zadania  inwestycyjne  pn.  „Budowa
oświetlenia ulicznego w ulicy Złotej w Piątkowisku” oraz dokumentację projektową
na  zadanie   „Przebudowa  ulicy  Stadionowej  w  Piątkowisku  łącznie  z  kanalizacją
deszczową i  oświetleniem ulicznym” 

6. Udrożniono rów przydrożny wzdłuż ulicy Mosiężnej w Piątkowisku, 
7. Obcinano gałęzie i odrosty wzdłuż drogi gminnej w Okołowicach.
8. Wykonywano inne  czynności  związane z  bieżącym utrzymaniem dróg na terenie

gminy Pabianice. 
9. Usunięto pnia po wyciętym drzewie w miejscowości Górka Pabianicka  w związku ze

zgłoszonym wnioskiem przez Pana  Łukasza Drewniaka. 
Rozpoczęto  procedury  przetargowe  w  celu  wyłonienia  wykonawcy robót  na  zadania
inwestycyjne:  

 - Utwardzenie drogi destruktem asfaltowym w miejscowości Porszewice na odcinku od drogi
krajowej nr 71 w kierunku posesji 27. 
-   Utwardzenie  drogi  łączącej  świetlicę  wiejską   z  obiektem sportowym w miejscowości
Bychlew.

W zakresie gospodarki wodno-ściekowej

1. Awarie sieci wodociągowej usuwane są na bieżąco

2. Wydano 20 szt.  warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej i  
              montażu podlicznika  (  ogółem w roku 2016 -  58 )   oraz 6 szt.  warunków
przyłączenia
            się do sieci kanalizacji  sanitarnej ( ogółem w 2016 – 12 )

3. Trwają prace przygotowawcze pod inwestycje wodociągowe w Kudrowicach, 
            Żytowicach i Szynkielewie.

4. Trwają pracy przygotowawcze do inwestycji związanych z budową indywidualnych 
            przydomowych oczyszczalni ścieków.

5. Trwają prace przygotowawcze projektów kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy.

W zakresie gospodarki nieruchomościami:
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1. Wydano -szt. 5 decyzji podziałowych,

2. Wydano- szt. 2 postanowienia /dot. wszczęcia postępowania rozgraniczeniowego oraz
odmowy wyd. zaświadczenia w sprawie nadania klauzuli wykonalności decyzji znak:
7010/LP/G/1/80/,

3. Wydano 10 zawiadomień dot.  numeracji  porządkowej  i  zaprojektowano numerację
posesji dla 300 działek -  teren gm. Pabianice,

4. Wykonano szt.50 wypisów z rej. gruntu dla potrzeb służbowych,

6. Wykonano szt.2 wypisów z KW dla celów służbowych,

7. Sprawy różne- szt.60 /dot. rozgraniczeń, podziałów nieruchomości, zwroty 
              nieruchomości, ekwiwalent, uwłaszczeń,  kwalifikacji rolniczych, pracy w  
            gospodarstwie rolnym, spisywanie zeznań świadków/

8. Rejestr aktów notarialnych -szt30 .

W zakresie ochrony środowiska

1. Wydano 11  decyzji  zezwalających na wycięcie drzew .

2. Wszczęto  postępowanie  w  sprawie  wydania  decyzji  środowiskowej  na
przebudowę  

              drogi powiatowej we wsi.

W zakresie działalności gospodarczej i rolnictwa

1. Przyjęto i wprowadzono  23 wnioski o  wpis  do CEIDG

2. Wydano  6 zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych.

W zakresie oświaty, kultury, sportu i pozyskiwania środków zewnętrznych

1. W miesiącu marcu z usług opiekunów dziennych zatrudnionych przez gminę korzystało
dziesięcioro dzieci. Jest to maksymalna liczba dzieci, jaka może być objęta opieką. Koszty
z tym związane, ponoszone przez gminę wyniosły w tym miesiącu 10.122 zł. 

2. Opublikowano ogłoszenia o konkursie na dyrektorów Gimnazjum w Piątkowisku i Szkoły
Podstawowej w Petrykozach na stronie BIP i Kuratorium. Rozmowy z kandydatami na
stanowiska dyrektorów odbędą się 11 i 12 maja 2016 r.

                  
3. W dniach 18-20 kwietnia 2016 r. odbył się egzamin w Gimnazjum w Piątkowisku. W

egzaminie wzięli udział m.in. wyznaczeni obserwatorzy. 

4. Wykonano raport dla Systemu informacji Oświatowej na dzień 31 marca 2016 r.

5



5. Wykonano  raport  zbiorczy  ze  sposobu  wykorzystania  środków  na  doskonalenie
nauczycieli za ubiegły rok budżetowy.

6. 18 kwietnia w Urzędzie Gminy w Pabianicach odbyło się posiedzenie komisji ds. podziału
dodatkowych  środków  na  wspieranie  rozwoju  sportu  na  terenie  Gminy  Pabianice.
Przyznano dotację następującym podmiotom:

LKS „ Orzeł” Piątkowisko – 3 000 zł,

 LKS „ Jutrzenka” Bychlew – 9 500 zł, 

GLKS „Burza” Pawlikowice – 2 500 zł.

Łącznie rozdysponowano 15 000 zł

7. 19  kwietnia   został  ogłoszony  otwarty  konkurs  na  wsparcie  zadania  publicznego
„ Organizacja wypoczynku dzieci i młodzieży szkolnej w 2016 roku”

Konkurs skierowany jest do organizacji pozarządowych oraz podmiotów wymienionych w
art.  3  ust.  3  ustawy o  działalności  pożytku  publicznego  i  wolontariacie,   prowadzących
działalność statutową w zakresie organizacji wypoczynku letniego dzieci i młodzieży.

Wysokość środków z budżetu gminy przeznaczonych na realizację zadania wynosi 90.000 tys.
złotych.

Objęte  wsparciem  finansowym  będą  takie  zadania  jak:  organizacja  kolonii,  półkolonii,
wycieczek,  obozów wypoczynkowych,  szkoleniowych,  sportowych dla  dzieci  i  młodzieży
szkolnej z terenu gminy Pabianice.

Zadanie ma być zrealizowane zgodnie z harmonogramem opracowanym przez oferenta w
okresie wakacji letnich : od dnia 01 czerwca do dnia 31 sierpnia 2016 r.

Termin  składania ofert mija 12 maja 2016 r do godz. 14.00 

8. Trwają prace nad organizacją Międzynarodowego Festiwalu Folklorystycznego POLKA.
- Decyzją Zarządu Województwa Łódzkiego w ramach konkursu ofert  na wsparcie realizacji
zadań publicznych Województwa Łódzkiego z  zakresu  turystyki  i  krajoznawstwa w 2016
roku Stowarzyszeniu "Na Zielono" przyznano dotację w wysokości 30 tys. zł na realizację
Festiwalu.  Całość  przedsięwzięcia  będzie  kosztowała  ok.  44  tys.  zł.
-  Udział  w  Festiwalu  potwierdziły  zespoły  z  następujących  krajów:  Chile,  Meksyk,
Bangladesz,  Bułgaria,  Ukraina.  Wystąpi  również  gospodarz  tj.  Zespół  Bychlewianka
- Opracowano szczegółowy budżet i harmonogram prac przy organizacji festiwalu. Festiwal
potrwa od 7 do 11 lipca. Odbędą się koncerty w Pabianicach (07.07.), Bychlewie (8-9.07),
Lutomiersku (10.07) oraz warsztaty taneczne i  z papieroplastyki  dla  zespołów tanecznych
goszczących  na  festiwalu  (11.07).  
-  Współorganizatorami  Festiwalu  będą:  Marszałek  Województwa,  Starosta  Powiatu
Pabianickiego,  Prezydent  Miasta  Pabianice,  Wójt  Gminy  Pabianice,  Dom  Kultury  w
Lutomiersku.  
-  Noclegi  dla  180  członków  zespołów  goszczących  zapewniają  nieodpłatnie:  Starosta
Powiatowy,  Prezydent  Miasta  Pabianice,  Gmina Lutomiersk oraz rodziny z terenu Gminy
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Pabianice.
-  Powstała  strona  internetowa  festiwalu  oraz  profil  na  portalach  społecznościowych
opracowywane  są  również  projekty  materiałów  promocyjnych  -  banerów,  plakatów  itp.

9.  Termomodernizacja  obiektów  użyteczności  publicznej  Gminy  Pabianice  -  ZIT

-  Wykonawca  dokumentacji  technicznej  przedłożył  dokumentację  do  odbioru,  ocena

formalna  została  wykonana,  trwa  ocena  merytoryczna.  

10.  Gmina  Pabianice  została  zarejestrowana  w  systemie  identyfikacji  beneficjentów

Komisji  Europejskiej,  otrzymała  PIC numer,  umożliwiający  pozyskiwanie  środków w

ramach inicjatyw i programów Komisji Europejskiej np. Erasmus, Europa dla Obywateli

itp.

11. Przeanalizowano możliwość aplikowania przez Gminę o środki w ramach konkursu

RPO XI.1.1  Edukacja  przedszkolna.  Ze  względu na  zbyt  małą  liczbę  zgłoszonych do

przedszkoli dzieci Gmina nie spełnia podstawowego warunku dotyczącego konieczności

zwiększenia liczby miejsc w przedszkolach, co jest jednoznaczne z utworzeniem nowej

grupy  przedszkolnej.  Rozważano  również  utworzenie  takiej  grupy  w  miejscowości

Piątkowisko na bazie infrastruktury będącej w posiadaniu OSP Piątkowisko, jednak ze

względu  na  brak  chętnych  dzieci  zrezygnowano  z  tych  działań.

12. Trwa przygotowanie wniosku o dofinansowanie przebudowy ul. Stadionowej i Złotej

do  konkursu  w  ramach  PROW 2014-2020.  Kompletowana  jest  dokumentacja  i  trwa

wypełnianie  wniosku,  który  zostanie  złożony  do  dnia  28.04.2016,  opracowano  treść

porozumienia z podmiotami zewnętrznymi w celu uzyskania dodatkowych punktów przy

ocenie  wniosku:  Starostwo  Powiatowe  o  kompleksową  przebudowę  dróg  i  TOYA o

realizacje  inwestycji  z  zakresu  infrastruktury  Internetu  szerokopasmowego.

13.  Ogłoszono konkurs  mikrograntów  dla  organizacji  pozarządowych działających na

terenie Gminy Pabianice w ramach Grant Na Lepszy Start Lokalnie. Pula dotacji wynosi

15 tys. zł z czego 7500 to wkład Gminy Pabianice i 7500 Centrum OPUS z Łodzi. Dotacje

będą wynosić od 1,5 do 3 tys. zł. Informacja o warunkach udziału znajduje się na stronie

www.grantnalepszystart.pl oraz na stronie Gminy Pabianice. 

W dniu 27 kwietnia 2016 r. o godz. 18.00 w sali obiektu sportowego w  Piątkowisku

4b,  odbędzie  się  spotkanie  informacyjne  dla  przedstawicieli  organizacji,

zainteresowanych  pozyskaniem dotacji  w ramach ww. konkursu.  SERDECZNIE
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ZAPRASZAMY  LIDERÓW  MŁODYCH  STOWARZYSZEŃ  I  GRUP

NIEFORMALNYCH.

14. Przeprowadzono analizę w terenie stanu istniejących i możliwości utworzenia nowych

placów zabaw w miejscowościach Jadwinin, Konin, Hermanów, Bychlew i Piątkowisko.

Wykonano dokumentację zdjęciową, trwa opracowanie założeń co do lokalizacji i doboru

urządzeń. Około 25% środków można uzyskać z dotacji przyznanej Gminie Pabianice w

ramach  Programu  rozwoju  bazy  sportowej.

15. Budowa przydomowych oczyszczalni - trwa opracowanie wniosku o dofinansowanie:

- liczba zawartych umów z mieszkańcami daje nam już na obecnym etapie maksymalną

liczbę  punktów  w  ocenie  tego  kryterium,  jest  ich  ok.  130;

- trwa opracowanie Programu Funkcjonalno - Użytkowego na potrzeby wniosku, wstępny

projekt  został  przedłożony  pracownikom  Gminy,  trwa  jego  ocena;

-  opracowano  informację  na  stronę  o  przedłużeniu  okresu  podpisywania  umów.

16. Przygotowano propozycje tematów do następnego numeru "Nasza Gmina Pabianice",

nawiązano kontakt  z  podmiotami zewnętrznymi  i  przekazano prośby o przygotowanie

materiałów.

17.  Strategia  Rozwoju  Gminy  Pabianice  -  przedłożono  wszelkie  wymagane  przez

wykonawcę  informacje  źródłowe  (w  tym  uzyskane  od  podmiotów  zewnętrznych  i

bezpośrednio  z  Gminy),  zakończono  etap  badania  ankietowego  w  ramach  którego

wpłynęło 121 ankiet, trwa analiza wyników. 

Na 28 kwietnia 2016 r. godz. 16.00  zaplanowano spotkanie w ramach konsultacji

społecznych oraz w celu przedstawienia wstępnych analiza badań ankietowych. Trwa

informowanie  podmiotów  z  grup  interesariuszy  o  spotkaniu  (przedsiębiorcy,

mieszkańcy,  stowarzyszenia  itp.)  SERDECZNIE  ZAPRASZAMY PAŃSTWA DO

WZIĘCIA UDZIAŁU W TYM SPOTKANIU.” 

Po przedłożonej  informacji  radny A.  Skawiński  zabierając  głos  w sprawie  inwestycji

drogowych  chciał wiedzieć czy  gmina przygotowuje wniosek do Programu Obszarów

Wiejskich  we własnym zakresie, czy też posiłkuje się firmą zewnętrzną, to samo chciał

wiedzieć w sprawie dot. wniosku z Regionalnego Programu Operacyjnego, czy gmina we

własnym zakresie przygotowuje studium wykonalności, czy został rozpisany konkurs , w

jakim trybie i jakie są koszty.
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Radny  Ł.  Drewniak  zapytał  w  sprawie  dot.  konkursów  na  dyrektorów:Gimnazjum w

Piątkowisku i  Szkoły Podstawowej w Petrykozach , czy jest ogłoszony termin zgłaszania

ofert , czy Komisja konkursowa, która będzie przesłuchiwała kandydatów jest powołana,

czy wiadomym jest kto w niej zasiada i czy informacje te są jawne.

W tej sprawie odpowiedzi udzielił Kierownik M. Wieczorek, poinformował, że na dyrektora

Gimnazjum w Piatkowisku, została zgłoszona 1 oferta, termin zgłaszania już minął, natomiast

na dyrektora SP w Petrykozach termin zgłaszania ofert  upływa z końcem bieżącego tygodnia.

Składy Komisji   konkursowych są  jawne ,  nie ma jeszcze zarządzenia  Wójta Gminy w

sprawie ich powołania. Zbierane są informacje , które wpłyną od podmiotów, które wystawią

kandydatów.  Są  to  związki  zawodowe,  rada  rodziców  rada  pedagogiczna  ,  kuratorium.

Informacja na ten temat będzie umieszczona w bip. 

Radny A. Skawiński zadał pytanie w sprawie dot. wydawania gazetki gminnej, czy wszystkie

organizacje pozarządowe zostały zaproszone do współpracy do  zamierzonego wydania. 

Kierownik  M.  Wieczorek  poinformował,  że  nie  wszystkie  organizacje   zostały

poinformowane, ale wszystkie mogą zgłaszać bieżące informacje. Poza tym powiedział, że w

każdej poprzedniej gazetce poświęcona była  szersza uwaga jednej z organizacji, ostatnio było

to  Stowarzyszenie  „Nowoczesność  dla  Rozwoju”,   teraz  postanowiono  zaprosić  do

współpracy Stowarzyszenie „Wiktoria”. 

Radny A.  Skawiński  chciał,  aby wszystkim organizacjom przekazać  informacje  na  temat

terminów ukazywania się gazetki ,  terminów do kiedy będą zbierane przez Urząd Gminy

informacje do danego numeru gazetki. 

Ad. pkt 6. 

Sprawozdanie  z realizacji  ustawy o wspieraniu rodziny i  systemu pieczy zastępczej  oraz
przedłożenie  oceny  zasobów  pomocy  społecznej  przedłożyła  P.  B.  Stachura  pracownik
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący  Rady przekazał prośbę Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej
nieobecnej  na sesji  z powodu absencji  chorobowej aby pytania uwagi jeżeli  takie byłyby
przekazać bezpośredniej do niej, która materiał ten przygotowała. 
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Ad. pkt 7.

Z interpelacjami wystąpili: 

Radny H. Szafrański zgłosił interpelację w sprawie  wykonania dokumentacji na przebudowę
drogi gminnej Bychlew – Jadwinin.

Radna M. Lubowicka zgłosiła interpelację w sprawie ustawienia lustra w drodze powiatowej
nr  4911  w  Woli  Żytowskiej  przy  przystanku  autobusowym  w  celu  poprawienia
bezpieczeństwa. 

Radny K.  Kowalski  zabierając głos odniósł  się  do uzyskanych  odpowiedzi  na wnioski i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji  w dniu 30 marca 2016 r.

Pierwszą  sprawą  jaką  poruszył  była  odpowiedź  na  wniosek  zgłoszony  w  imieniu
mieszkańców wsi Rydzyny, którzy uskarżają się na uciążliwość hałasu emitowanego z drogi
ekspresowej  S-8  przebiegającej  przez  tereny  Rydzyny   a  dot.   opracowania  klasyfikacji
akustycznej dla tych terenów.    Poinformował, że otrzymał odpowiedź ale niestety nie spełnia
ona  oczekiwań ze strony mieszkańców, nacechowana jest zdawkowością, znieczulicą, a nie
nacechowana  natomiast  jest   głębszą  analizą  tego  co  mieszkańcy  oczekują.  Tu  radny
przytoczył argumenty zawarte w pozyskanej odpowiedzi na wniosek.

Radny  wyraził,  że  będzie  upierał  się  co  do  tego,  że  czynności  wtedy  podejmowane
niekoniecznie  musiały  ograniczyć  się  do  czysto  formalnych  wymogów inwestora  ,  który
określił  decyzje.  Podkreślił,  że urząd  przede  wszystkim powinien służyć mieszkańcom i
powinien o nich dbać . Radny w związku z tą odpowiedzią zadał dodatkowe pytania, na które
oczekuje odpowiedzi:

Jeżeli  chodzi  o  argument,  że  gmina  posiadała  i  posiada  plan  przestrzennego
zagospodarowania  na  moment  opracowywania  dokumentacji  projektowej  pyta  czy
przeznaczenie  wszystkich  terenów  określone  na  wtedy  w  tym  planie  pokrywa  się  z
przeznaczeniem,   które określone jest  w planie obowiązującym, czy nic się nie zmieniło
jeżeli chodzi o ochronę gruntów.

Osoba  sporządzająca  tę  odpowiedź  sformułowała  zdanie,  że  tym  bardziej  nie  znajduje
podstaw by gmina zastępowała inwestora z obowiązku.

Radny poinformował, że wnioskując o tę klasyfikację akustyczną orientował się jakie są to
koszty i sformułowanie w tej odpowiedzi, że są  to „znaczne koszty” odebrał w taki sposób, iż
taką  odpowiedź  daje  się  przedstawicielowi  zewnętrznemu,  który  nie  reprezentuje
mieszkańców i jak wyraził jest kłopotem,  którego trzeba się pozbyć. 

Radny K. Kowalski skomentował także  odpowiedź na zapytanie również  na  poprzedniej
sesji  dot. czy gmina planuje przeprowadzenie kompleksowej modernizacji   oświetlenia na
terenie  gminy  i  czy  planuje  perspektywiczne  działania  w  tym  kierunku.  Radny  również
wyraził  niezadowolenie  z  pozyskanej  odpowiedzi  stwierdził,  że  zadając  proste  pytanie
oczekiwał prostej  odpowiedzi.  Poinformował,  że otrzymał dwie odpowiedzi.  Jedna z nich
była krótka lakoniczna, że gmina nie planuje w bieżącym roku kompleksowej modernizacji
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oświetlenia, radny wyraził, że takie działania nie są działaniami jednego roku a całym cyklem
perspektywicznego  działania.  Radny  przytoczył  także  odpowiedź  uzupełniającą  ,  którą
otrzymał za kilka godzin. Podsumowując wyraził, że zadając proste pytanie oczekiwał prostej
odpowiedzi, chciał wiedzieć, czy gmina będzie dążyła do tego przedsięwzięcia, czy też nie.

Następnie radny K. Kowalski złożył wnioski  na piśmie:

W pierwszym wniosku nawiązał do wniosków składanych w 2015 r. oraz udzielanych na nie
odpowiedzi dot. zainstalowania oświetlenia ulicznego drogi powiatowej przebiegającej przez
Rydzyny na odcinku od wjazdu  z ul.  Rydzyńskiej  do zakrętu na wysokości posesji 45a ,
wniosek o wprowadzenie tego zadania do wykazu inwestycji realizowanych w 2016 r. Jako
źródło finansowania wskazał  środki z nadwyżki budżetowej. 

Drugi  wniosek  pisemny  dotyczył  ponownego  przeglądu  tabliczek  informacyjnych  z
numeracjami posesji we wsi Rydzyny , wymiana mało czytelnych , uzupełnienia brakujących
i usunięcia błędnie informujących. 

Radny zwrócił  się  też  do Przewodniczącego Rady o realizację  §  73  w rozdz.  12  Statutu
Gminy.

Radny  A.  Wąsat  poruszył  problem jakim  jest   nieuporządkowana   numeracja  posesji  w
Hermanowie. Radny zwrócił uwagę na konieczność uporządkowania stanu poprzez nadanie
nazw ulic w tej miejscowości. 

Taki  sam problem poruszył  radny J.  Błoch w miejscowości  Bychlew gdzie  jest  duża  jak
wyraził rozrzutność numerów. Koniecznym jest również nadanie nazw ulic. 

Radny K. Kowalski w uzupełnieniu do wypowiedzi dot. emitowanego hałasu w Rydzynach
poinformował,  że  mieszkańcy  na  zebraniu  wiejskim  wyrazili   wolę   zbiórki  środków
finansowych i złożenie się na wykonanie pomiarów hałasu.  Wójt Gminy  zadeklarował też ,
że będzie gotów wspomóc te poczynania. 

Radny A.  Skawiński  przypomniał,  że  w poprzednim miesiącu podczas  omawiania tematu
gospodarki  odpadami  została  udzielona  przez  Kierownika  S.  Izbickiego  informacja,  że
funkcjonują zwolnienia z  opłat  za śmieci  w  rodzinach wielodzietnych. Poinformował,  że
odebrał   od mieszkańców kilka  telefonów na  jakiej  podstawie  te  zwolnienia  funkcjonują.
Przypomniał, że w 2013 r. Rada podjęła uchwałę o takich zwolnieniach, natomiast w roku
2015 o ich wycofaniu. Wystąpił o  wyjaśnienie tej kwestii.

Więcej spraw w tym punkcie nie zgłoszono. 

Ad. pkt 8.

Przewodniczący oddał głos Pani Grażynie Ciupie, która w zastępstwie Kierownika Ośrodka
Zdrowia w Petrykozach przedstawiła informację, która stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Radni nie zgłaszali uwag do powyższego.

Jedynie sołtys wsi Terenin A. Baran wyraził swoje niezadowolenie z powodu trudności w
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dostępie do usług lekarzy.

Pani G. Ciupa wyjaśniła, że obecna sytuacja jest przejściowa i wynika z faktu, iż doktor J.
Pluciński,  zatrudniony  na  ½  etatu,  złamał  nogę  i  przebywa  na  zwolnieniu,  natomiast  dr
Maciaczyk-Kubiak  przebywa  na  zaplanowanym  wcześniej  urlopie.  W związku  z  tym  dr
Wyszyńska przyjmuje w obu ośrodkach zdrowia. Zapewniła, że pracownicy ośrodków robią,
co mogą. Pacjenci mogą się zapisywać na wizyty zarówno w ośrodku w Petrykozach, jak i
Pawlikowicach. Pozostaje jedynie kwestia dojazdu.

Swoją opinię w tym temacie wyraziła radna M. Lubowicka. Zauważyła, że tego typu sytuacje
się zdarzają, jednak ogólnie jest bardzo dobrze. Wiele osób ma taką właśnie opinię na ten
temat. Ponadto, jak zauważyła radna, dr Wyszyńska często przyjmuje pacjentów po godzinach
pracy.

Innych uwag nie było.

Przewodniczący ogłosił 15 min. przerwy.

Ad. pkt 9.

W-ce Przewodnicząca Rady Gminy odczytała tytuły projektów uchwał, które stanowią zał. od
nr 5 do nr 15.

Radni nie zgłaszali uwag do pierwszego projektu o nr roboczym XXII/A/2016. Uchwała Nr
XXII/198/2016 została przyjęta jednogłośnie.

Pytanie do projektu o nr XXII/B/2016 zgłosił radny Ł. Drewniak, który chciał wiedzieć czego
dotyczą uchwały, o których mowa w zaproponowanym projekcie.

Skarbnik odpowiedziała, że uchwała Nr XXI/188/2016 dotyczyła zwiększenia wydatków na
utwardzenie destruktem drogi w Porszewicach i zakupu drewnianego domku do Porszewic.
Natomiast  uchwała  Nr  XXI/196/2016  dotyczyła  przyznania  środków  na  budowę  drogi
Bychlew-Terenin. Wyjaśniła następnie, że poprawka jest konieczna, ponieważ w uchwale nie
zostało uwzględnione zarządzenie Wójta, które zostało wydane przed sesją marcową.

Innych uwag nie było.

Uchwała Nr XXII/199/2016 została przyjęta jednogłośnie.

Do  kolejnego  projektu  uchwały  o  nr  roboczym  XXII/B1/2016  wniesiona  została
autopoprawka Wójta o następującej treści:

1. w §3 po słowie „zmian” dodać: „i zarządzeniem nr 21 Wójta Gminy Pabianice”;
2. w załączniku nr 1 zmienić pkt VII na: „Rozdział 85295 ''Pozostała działalność'',  w

tym: 1. Zakup serwera wraz z systemem operacyjnym” i kwota: łącznie 6 000,00 zł,
środki z budżetu państwa, funduszy celowych, od j.s.t. i innych 6 000,00 zł;

3. w załączniku nr 2 zmienić kwoty: dochody budżetu – 34 137 689,59 zł i razem – 37
934 827,17 zł; wydatki budżetu – 36 943 622,32 zł i razem – 37 934 827,17 zł.

Radni przyjęli wskazane poprawki jednogłośnie. UchwałA Nr XXII/200/2016 została przyjęta
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jednogłośnie.

Autopoprawka Wójta została zgłoszona również do projektu o nr roboczym XXII/C/2016.
Skarbnik poinformowała,  że  analogiczna  zmiana jak we wcześniejszej  uchwale  nastąpi  w
załączniku nr 1, a w załączniku nr 2 do uchwały będzie ona następująca: zmienić kwoty:
dochody budżetu –             34 137 689,59 zł i razem – 37 961 827,17 zł; wydatki budżetu – 36
970 622,32 zł i razem –           37 961 827,17 zł.

Innych uwag nie było.

Uchwała Nr XXII/201/2016 wraz z poprawkami została przyjęta 14 głosami za, przy 1 głosie
wstrzymującym.

Autopoprawka Wójta została zgłoszona również do projektu o nr roboczym XXII/D/2016.
Skarbnik poinformowała, że analogiczna zmiana jak we wcześniejszych dwóch uchwałach
nastąpi w załączniku nr 2, tj.: zmienić pkt VIII na: „Rozdział 85295 ''Pozostała działalność'',
w tym: 1. Zakup serwera wraz z systemem operacyjnym” i kwota: łącznie 6 000,00 zł, środki
z budżetu państwa, funduszy celowych, od j.s.t. i innych 6 000,00 zł.

Innych uwag nie było.

Uchwała Nr XXII/202/2016 wraz z poprawką została przyjęta jednogłośnie.

Autopoprawka Wójta została zgłoszona również do projektu o nr roboczym XXII/E/2016.
Skarbnik poinformowała, że analogiczna zmiana jak we wcześniejszych dwóch uchwałach
nastąpi w załączniku nr 4, tj.: zmienić pkt VIII na: „Rozdział 85295 ''Pozostała działalność'',
w tym: 1. Zakup serwera wraz z systemem operacyjnym” i kwota: łącznie 6 000,00 zł, środki
z budżetu państwa, funduszy celowych, od j.s.t. i innych 6 000,00 zł.

Innych uwag nie było.

Uchwała Nr XXII/203/2016 wraz z poprawką została przyjęta jednogłośnie.

Pytań,  ani  uwag  nie  zgłoszono  do  kolejnego  projektu  o  nr  XXII/F/2016.  Uchwała  Nr
XXII/204/2016 została przyjęta jednogłośnie.

Do kolejnego projektu o nr roboczym XXII/G/2016 uwagę zgłosił radny A. Skawiński. Radny
chciał otrzymać wyjaśnienie w kwestii przeznaczenia kwoty 14 tys. zł.

Odpowiedzi  udzielił  Kierownik  M.  Wieczorek,  który  zauważył,  że  kwota  ta  ma  zostać
przeznaczona na organizację festiwalu folklorystycznego, który m.in. będzie się odbywać w
Bychlewie. Na ten cel zarezerwowano środki w wysokości 35 tys. zł, jednak w związku z
możliwością  pozyskania  środków zewnętrznych  z  Urzędu  Marszałkowskiego  opracowany
został wniosek. Środki mogły zostać pozyskane jedynie przez stowarzyszenie. Do współpracy
zaproszono stowarzyszenie „Na zielono”,  ponieważ na ternie  gminy nie ma innego, które
mogłoby sięgnąć po te środki ze względu na brak doświadczenia w realizacji takich zadań. W
związku z tym, formalnie głównym organizatorem festiwalu będzie to stowarzyszenie.

Innych uwag nie było.
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Uchwała Nr XXII/205/2016 została przyjęta jednogłośnie.

Kolejnym projektem był projekt uchwały o nr XXII/H/2016. Skarbnik poinformowała, że na
jednej z komisji pojawiła się propozycja by nie przeznaczać tych środków na opracowanie
koncepcji monitoringu, tylko na instalację kamer w miejscach newralgicznych. Nie ma jednak
konieczności wprowadzania zmian do treści uchwały. Zmienia się jedynie treść uzasadnienia
w tym zakresie. Wprowadzona została również autopoprawka Wójta w treści załącznika. Była
ona następująca:  zmienić kwoty:  dochody budżetu – 34 169 113,54 zł  i  razem – 38 018
251,12 zł; wydatki budżetu – 37 027 046,27 zł i razem – 38 018 251,12 zł.

Radny  K.  Kowalski  przypomniał  o  dyskusji  jaka  rozgorzała,  gdy  monitoring  miał  być
zainstalowany w Rydzynach. Teraz wraca się do konkretnych działań. Zapytał retorycznie:
„po co to wszystko było”.

Innych uwag nie było.

Uchwała Nr XXII/206/2016 wraz z poprawką została przyjęta jednogłośnie.

Uwag nie zgłaszano do dwóch kolejnych projektów o nr XXII/I/2016 i XXII/J/2016. Uchwały
Nr  XXII/207/2016  i  XXII/208/2016  zostały  przyjęte  w  głosowaniu  przeprowadzonym
odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie.

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. pkt 10.

Wójt udzielił odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski. Poinformował, że przebywał na
urlopie  wypoczynkowym  od  1  kwietnia  do  14  kwietnia,  również  Zastępca  od  1  do  10
kwietnia. Stąd pewne opóźnienia w realizacji niektórych spraw. Niemniej zauważył, że 13
kwietnia  odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  PGE,  w  sprawie  wymiany  opraw
oświetleniowych na oprawy LED. Ustalenia, które zostały wypracowane zostały zawarte w
notatce  służbowej  odczytanej  przez  Wójta.  Stanowi  ona  załącznik  nr  16  do  protokołu.
Podsumowując stwierdził, że po 15 lipca Urząd będzie podejmować odpowiednie działania.
Najważniejsze, aby ustalić gdzie mają być wymienione oprawy.

Kolejna kwestia jaką poruszył Wójt dotyczyła powołania Zespołu ds. opracowania programu
opieki nad zwierzętami. Kierownik S. Izbicki i inspektor A. Dudziak zaproponowali by taki
Zespół został powołany dopiero po nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt.

Radny A. Skawiński negatywnie ustosunkował się do takiej propozycji. Stwierdził, że prace
nad ustawą dopiero trwają i nie ma pewności, co do tego kiedy zostanie przyjęta. Działania
powinny być już podjęte.

Wójt odpowiedział w związku z tym, że będzie chciał wydać zarządzenie w tej sprawie.

Następnie  odniósł  się  do  kwestii  ekranów  akustycznych.  Obecnie  bazuje  się  na  planie
zagospodarowania  przestrzennego z 2004r.  Jest  też  studium, na którego podstawie  będzie
zmieniany  plan.  W studium nie  przewidziano,  że  na  terenie  Rydzyn  Dolnych  powstanie
osiedle. Dlatego planuje się wykonanie  koncepcji zagospodarowania, dzięki której będzie
można wykonać taki projekt.
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Po  przedstawieniu  tych  informacji  głos  zabrał  Kierownik  M.  Wieczorek,  który  udzielił
odpowiedzi na pytania, które pojawiły się wcześniej. Poinformował, że wartość kosztorysowa
robót przebudowy ul. Stadionowej i Złotej wynosi 4,5 mln zł, a studium wykonalności na
przydomowe oczyszczalnie ścieków realizuje firma „Wrockonsalt” za kwotę 10 947 zł brutto.
Została ona wybrana w ramach procedury zakupu usług i towarów poniżej 30 tys. Euro.

Radny A.  Skawiński  pytał,  czy wniosek do PROW na drogi  za  kwotę  4,5  mln  zł  Urząd
przygotowuje samodzielnie.

Kierownik odpowiedział twierdząco.

Radny pytał dalej, czy znane są zasady na jakich można występować o dofinansowanie.

Gmina będzie wnioskować o kwotę 2,5 mln zł.

Radny pytał w związku z tym, dlaczego tylko o taką kwotę, skoro wartość robót wynosi 4,5
mln zł brutto. Można występować o 3 mln zł.

Wójt stwierdził, że odpowiedź w tym temacie zostanie udzielona w późniejszym terminie z
uwagi na nieobecność W-ce Wójta, który wyjechał do Urzędu Marszałkowskiego.

W tym punkcie zabrał jeszcze radny K. Kowalski, który był zdania, że należy wykorzystywać
wszelkie możliwości dotarcia do organów i instytucji, ponieważ w innym przypadku sprawy
nie zostaną zrealizowane w sposób właściwy.

Dalszych uwag nie było.

Ad. pkt 11.

W sprawach różnych jako pierwszy głos zabrał mecenas A. Jankowski. W związku z uwagami
sołtysów o niewydawaniu przez Urząd kwitariuszy za pomocą, których mieszkańcy mogą
uiszczać podatki wyjaśnił, że dane te objęte są tajemnicą skarbową, a Ordynacja podatkowa
nie wymienia sołtysów jako osób upoważnionych do dostępu do takiej tajemnicy. Na takim
samym  stanowisku  stoi  RIO  w  Łodzi.  Ponadto  przytoczył  przepis  art.  293  Ordynacji
podatkowej,  który  stanowi  o  odpowiedzialności  karnej  za  ujawnienie  takiej  informacji.
Odpowiedzialność ponosi Wójt i Skarbnik. Dodał jeszcze, że również informacje jakie sołtysi
uzyskują od mieszkańców mają obowiązek zachować w tajemnicy.  

Sołtysi  wyrażali  swoje  niezadowolenie  i  dezaprobatę  na  takie  postanowienie.  Podawali
przykład opłat za odpady komunalne, gdzie takie kwitariusze są przekazywane oraz innych
gmin – tam kwitariusze są wydawane sołtysom.

Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który odczytał następujące pisma:
1. Klubu  Radnych  „Nowoczesność  dla  Rozwoju”  w  sprawie  wystąpienia  z  klubu  4

radnych – zał. nr 17 do protokołu;
2. mieszkańców wsi Hermanów, Rady Sołeckiej i sołtysa w sprawie cofnięcia zgody na

korzystanie  z  budynku  świetlicy  wiejskiej  w  Hermanowie  przez  stowarzyszenie
„Nowoczesność dla Rozwoju” - zał. nr 18 do protokołu;

3. stowarzyszenia „Nowoczesność dla Rozwoju” w sprawie podania podstawy prawnej
dającej  upoważnienie  komisji  rewizyjnej  do  kontroli  działalności  wybranych
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stowarzyszeń – zał. nr 19 do protokołu.

Do ostatniego pisma odniósł się Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański, który
stwierdził, że komisja nie zajmowała się kontrolą stowarzyszenia, tylko środków które zostały
przyznane stowarzyszeniu.

W  tej  kwestii  głos  zabrał  również  członek  Komisji  Rewizyjnej  radny  J.  Błoch,  który
zauważył, że plan kontroli Komisji Rewizyjnej został przyjęty uchwałą Rady Gminy, która z
kolei trafiła do kontroli do Urzędu Wojewódzkiego - uwag do planu nie było. Zauważył także,
że Komisja nie kontrolowała wszystkich dokumentów dotyczących stowarzyszenia, tylko te
które dotyczyły dofinansowania.

Radny K. Kowalski zauważył, że w kwestiach spornych sprawa trafia do sądu. Przyznał, że w
czasie,  gdy  podejmowana  była  uchwała  nie  zwrócił  uwagi  na  użyte  sformułowanie.
Przypomniał, że jakiś czas temu zakwestionowano ważność wyboru sołtysa w Rydzynach.    

Dalszych uwag w tym temacie nie było.

Następnie  głos  zabrał  radny  A.  Skawiński,  który  odniósł  się  do  wniosku  Komisji
Samorządowo-Społecznej w kwestii braku akceptacji nagrywania obrad sesji i wycofania się
Wójta z deklaracji nagrywania obrad. Stwierdził, że prawo do nagrywania posiedzeń organów
kolegialnych  jest  prawem  wynikającym  z  Konstytucji  i  wynika  z  art.  61  ust.  2,  który
przytoczył. Stanowi on: Prawo do uzyskiwania informacji obejmuje dostęp do dokumentów
oraz  wstęp  na  posiedzenia  kolegialnych  organów  władzy  publicznej  pochodzących  z
powszechnych wyborów, z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu. W związku z tym
wysnuł wniosek, że ograniczanie tych praw może być uregulowane jedynie Konstytucją. Jego
zdaniem należy wysnuć wniosek, że sala, w której takie obrady się odbywają powinna mieć
odpowiednie wymiary. Radny argumentował, że sala narad w Urzędzie nie jest odpowiedniej
wielkości i nikt więcej nie jest się w stanie tu zmieścić by móc obserwować sesje czy komisje.
Wskazywał również na statut Gminy Pabianice. §13 ust. 3 pkt 3 stanowi, że jawność sesji
Rady i posiedzeń komisji zapewnia się przez umożliwienie publiczności obserwowania obrad
Rady  i  komisji.  Jego  zdaniem  nagrywanie  i  udostępnianie  nagrań  nie  realizuje  tego
postanowienia  wynikającego  ze  statutu.  Przypomniał  następnie,  że  do  Wójta  skierowany
został wniosek, który został przez niego odrzucony twierdząc, że są to zbyt duże koszty, a
okazało  się,  że  grupa  radnych  może  poradzić  sobie  z  tymi  kosztami  i  to  oni  realizują
obowiązek wynikający z przepisów prawa. W związku z tym wysnuwał wniosek, że Wójt jest
przeciwny statutowi Gminy i Konstytucji.

Do powyższych zarzutów odniósł się w pierwszej kolejności Przewodniczący Rady Gminy,
który zauważył,  że również ma przed sobą art.  61 Konstytucji  i  jego zdaniem obowiązek
wynikający  z  tego  przepisu  jest  spełniany,  ponieważ  Konstytucja  dopuszcza  nagrywanie
dźwięku lub obrazu - nagrania z sesji są publikowane w Biuletynie Informacji Publicznej. Wg
Przewodniczącego  realizowane  są  również  postanowienia  wynikające  z  art.  18  ustawy o
dostępie do informacji publicznej, który stanowi:
1.  Posiedzenia  kolegialnych  organów  władzy  publicznej  pochodzących  z  powszechnych
wyborów są jawne i dostępne.
2. Posiedzenia kolegialnych organów pomocniczych organów, o których mowa w ust. 1, są
jawne i dostępne, o ile stanowią tak przepisy ustaw albo akty wydane na ich podstawie lub
gdy organ pomocniczy tak postanowi.
3. Organy, o których mowa w ust. 1 i 2, są obowiązane zapewnić lokalowe lub techniczne
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środki umożliwiające wykonywanie prawa, o którym mowa w art. 3 ust. 1 pkt 3. W miarę
potrzeby zapewnia się transmisję audiowizualną lub teleinformatyczną z posiedzeń organów,
o których mowa w ust. 1.
4. Ograniczenie dostępu do posiedzeń organów, o których mowa w ust. 1 i 2, z przyczyn
lokalowych lub technicznych nie może prowadzić do nieuzasadnionego zapewnienia dostępu
tylko wybranym podmiotom.

Przewodniczący podsumował powyższe stwierdzeniem, że w jego ocenie postanowienia obu
aktów są realizowane.

Do zarzutów radnego odniósł się również Wójt, który odniósł wrażenie, że radny wskazuje,
że czegoś nie realizuje. Przyznał, że na sesji marcowej deklarował chęć przejęcia kosztów
związanych z nagrywaniem, nawet przeprowadził rozmowy z Panią, która nagrywa obrady.
Odbyło  się  jednak  posiedzenie  Komisji  Samorządowo-Społecznej  i  Organizacyjnej,  na
którym podjęto wniosek o tym, żeby zapis z obrad sesji pozostał jak do tej pory, tylko w
wersji audio. W związku z tym Wójt poprosił Radę o przyjęcie stanowiska w tej sprawie,
które zostanie przegłosowane. Wtedy będzie wiedział, co ma robić.

Innych głosów w temacie nie było.

Radna  A.  Marciniak  odniosła  się  do  tematu  odpadów  komunalnych.  Zauważyła,  że
mieszkańcy zgłaszają potrzebę by co najmniej raz na kilka lat odbywała się zbiórka odpadów
wielkogabarytowych. Pytała również o haczyki pod ławkami.

Wójt obiecał takie zakupić.

Głos zabrał również sołtys wsi Świątniki, który pytał kiedy będzie wypłacana akcyza.

Skarbnik odpowiedziała, że Urząd czeka na środki z Urzędu Marszałkowskiego.

Sołtys pytał również, czy będą podejmowane jakieś działania wspierające rolników, jak np.
obniżenie podatków, czy w związku z wymarznięciem plonów.

Głos  zabrał  jeszcze  radny A.  Skawiński,  który zarzucił  Wójtowi  i  nieobecnemu  na  sesji
Kierownikowi S. Izbickiemu przekazywanie radnym nieprawdziwych informacji w temacie
ulg dla rodzin wielodzietnych. Zauważył, że Gmina takich ulg nie przewiduje, a taka właśnie
informacja  była  przekazana.  Pytał,  czy  Urząd  planuje  wprowadzenie  takich  zwolnień,  w
związku z tym, że w styczniu br. zmieniona została ustawa i taka możliwość się pojawiła.

Wójt odpowiedział, że jeżeli prawo tego wymaga to tak będzie.

Dalszych głosów nie było.

Ad. pkt 12.

Przewodniczący zakończył obrady XXII sesji Rady Gminy Pabianice.
 

Przewodniczący Rady Gminy  Pabianice
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Marek Muszczak

Protokołowały:
Urszula Czerwonka
Andżelika Miszewska
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